
ACTA DE SESSIÓ ORDINÀRIA DE FACULTAT DE LA FACULTAT DE CIÈNCIES CELEBRADA EL 

DIA 17 DE DESEMBRE DE 2021. 

A Bellaterra, a les 13:08 del dia 17 de desembre de 2021, es reuneix la Junta de Facultat 

de Ciències a la Sala d’Actes sota la presidència de la Sra. Degana amb l’assistència dels 

següents membres de la Junta:  

Assisteixien (64): Gemma Garcia (degana), Ramón Alibés (vicedegà), Daniel Campos 

(vicedegà) Lluís Casas (vicedegà), Natàlia Castellana (secretària i vicedegana), Verònica 

Ahufinger, José Maria Alcañiz, Eduard Ariza, Xavier Bardina, Anna Barragán, Marc 

Barreras, Jordina Belmonte, Carles Broto, Rosa Camps, Anna Cima, Mercè Corbella, 

Antonio José Cumplido, Núria Chamorro, Erika Lucía Dengra, Rafel Escribano, Elena 

Druguet, Lluís Escriche, Marc Furio, Gumer Galán, Raúl Garcia, Jordi Garcia-Orellana, 

Jordi Gené, David Gómez, Àngels González, Marta González, Albert Griera, Jordi 

Hernando, Ona Illa, Kimetz Iruretagoyena, Laura Jané, Mireia Jové, Josep Enric Llebot, 

Josep Ma Lluch, Montserrat López Mesas, Tomás Margalef, Pere Masjuan, Juan Eugenio 

Mateu, Isabel Mercader, Carles Navau, Fernando Novio, Anna Xiu Obradors, Josep Oriol 

Oms, Joan Orobitg, Oscar Palacios, Ramiro Pérez, Jan Ot Piña, Wolfgang Pitsch, Mª Mar 

Puyol, Javier Rodríguez, Joaquim Roé, Albert Ruiz, Bernat Sánchez, Pau Solsona, Jordi 

Sort, Carlos Tabernero, Antoni Teixell, Lluís Trulls, Adelina Vallribera, Joan Verdera.  

Convidats: Àngel Lizana.  

S’excusen (9): Joan Bach, Ma Mar Baeza, Ester Boix, Alejandra Cabaña, José Ma Crespo, 

Maria Jolis, Mar Jorba, Montserrat Mallorquí, Mª Carmen Naya.  

No assisteixen (55): Francesc Xavier Álvarez, Adriana Artola, Marcel Gabriel Bene, John 

Calsamiglia, Àlex Canet, Júlia Cano, Juan Carlos Cantero, Mercè Capdevila, Montserrat 

Carrasco, Francisco Carreño, Jaume Casanova, Lua Casas, José Manuel Castellano, 

Ignacio Cobas, Ramon Cosialls, Paul Fernández, Núria Fernández, Iluminada Gallardo, 

Mercedes Garcia, Mauro Gascón, Josep Gascón, Carlos González, Ruicheng Guo, Gara 

Jiménez, Albert Ledesma, Aitor Lopeandia, Joan López, Daniel Lozano, Jean Didier 

Marechal, Félix Marimón, Roger Mora, Xavier Nel·lo, Agustí Nieto, Cristina Palet, Eva 

Pellicer, Francesc Perera, Ma Carmen Pérez, Joel Pérez, Joan Piniella, Ma Isabel Pividori, 

Oscar Porqueras, Mª Teresa Puga, Albert Rimola, Xavier Sagarra, Jan Scarabelli, Rosa Ma 

Sebastián, Andrés Seguí, Marta Sendra, Susana Serna, Manel Serrano, Gil Solanes, Xavier 

Solans, Santiago Suriñach, Núria del Valle, Eduardo Velasco. 

La junta actual consta de 128 membres i el quòrum és de 39 membres. 

 

 

 



Ordre del dia: 

Punt 1.- Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior amb data 9 de desembre de 

2020. 

Punt 2.-Informe de la degana. 

Punt 3.-Torn obert de paraules. 

1.- Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior de data 9 de desembre de 2020. 

Es fa una esmena per corregir la llista d’assistents i afegir el nom de Verònica Ahufinger. 

S’aprova l’acta de la sessió anterior del 9/12/2020 per assentiment amb la correcció 

esmentada. 

2.- Informe de la degana. 

La degana comença el seu informe donant la benvinguda a la Junta de Facultat al nous 

membres de la junta i agrair la seva aportació i ajuda als que han estat baixa. Agraeix 

molt especialment en Rafael Contreras, gestor acadèmic d’aquesta facultat durant molts 

any i que s’ha jubilat, i dóna la benvinguda a en Lluís Trulls, nou gestor acadèmic.  

Explica que malauradament a aquest alçades ja hi haurien d’haver més incorporacions 

al sector C, per cobrir les vacants de l’alumnat, però malauradament per l’atac 

informàtic s’han hagut de posposar les eleccions, que es faran, si tot va bé, al febrer. 

Aprofita, tot i que ja es farà publicitat dins el col·lectiu implicat, per informar que hi ha 

3 vacants a física i als màsters, 2 vacants a la doble titulació geologia i CCAA, a geologia 

i a química, i una vacant a estadística aplicada i doble titulació de física i química.  

Abans de començar els blocs de l’informe, i en relació a la vaga d’estudiants convocada 

pels dies 15 i 16 de desembre. La degana llegeix el següent text: 

Ahir 16 de desembre, diversos sindicats d’estudiants havien cridat a una jornada de 

mobilitzacions i manifestació en contra de la Llei Castell. A la UAB aquesta crida incloïa 

també el dimecres 15 de desembre.   

Com possiblement ja sabeu la llei LOSU (llei orgànica del sistema universitari, coneguda 

com a Llei Castells, modifica l’actual LOU (llei orgànica de universidades). Aquesta llei 

que segons el ministre ha de permetre regular millor les universitats espanyoles va ser 

aprovada en consell de ministres a l’estiu però no s’ha portat encara al congrés, ja que 

no ha obtingut el consens de la comunitat universitària.  

Aquesta llei per exemple fixa els mètodes d’elecció directors, rectores, degans i deganes, 

fixa el nombre màxim i la composició dels òrgans de govern universitari des del claustre, 

el consell de govern, el consell de facultat o el consell departamental. Redueix la 

https://uab-my.sharepoint.com/:b:/g/personal/1103787_uab_cat/ERkb5NDZa6FDt3VjHhkb3QYBFu7GQuOkHUndNmPtP-88xg?e=IP6nOZ


representació estudiantil en els òrgans de govern. La llei fixa també el nombre mínim de 

professorat permanent funcionari, amb l’objectiu suposat de dotar al professorat de més 

estabilitat, però sense tenir en compte en aquest objectiu les altres figures de professorat 

permanent existents en algunes comunitats autònomes. Actualment la llei tampoc 

explicita quins seran els recursos que s’aportaran al sistema universitari per poder 

complir amb tot els seus apartats.  

Tant els rectors de les universitat espanyoles com de les universitats catalanes 

consideren que aquesta llei representa un regularització excessiva que retalla 

l’autonomia universitària i la presa de decisions.  

Aquesta llei redueix la flexibilitat i la eficiència de les universitat, requisits claus per 

esdevenir part de la transformació socioeconòmica que requereix el país.  

Tot i estar d’acord en la necessitat de revisar i millorar aquesta llei, l’equip de deganat 

considera inacceptables les formes amb les quals els col·lectius promotors de les vagues 

actuen al nostre campus.  

En les convocatòries de vaga dels darrers anys, i la darrera no ha estat una excepció, 
hem observat com els piquets informatius han intensificat el bloqueig de les portes de 
l’edifici, produint-se tensions entre les persones manifestants i les que hi volien accedir. 
A les reunions amb el col·lectiu d’estudiants promotor de la vaga hem exposat, sense 
èxit, la necessitat d’evitar bloquejos i confrontaments i hem demanat insistentment que 
es deixes el pas obert especialment a l’accés nord, ja que és la sortida d’emergència de 
la zona amb més complexitat de l’edifici. La responsabilitat de tot equip de govern és 
conciliar el dret a la manifestació amb l’obligació envers tots els col·lectius, tant pel que 
fa referència a accedir al seu lloc de treball o d’estudi, com a fer complir les normes de 
seguretat.  
 

En acord amb la resta de deganats de la UAB, vàrem decidir mantenir la docència 

prevista que no podrà ser recuperada, i tot i no tenir previst cap examen parcial, vàrem 

aconsellar, seguint la recomanació del vicerectorat d’alumnat i ocupació, no realitzar 

cap activitat avaluativa, en la mesura del possible.   

En acord amb l’administració de centre i el deganat de Biociències, es va demanar a  la 
gerència que garantís l’accés i la seguretat, especialment en els accessos de la torre de 
química, d’aquí el dispositiu de seguretat en l’edifici. 
 
La utilització de la coacció, la intimidació i malauradament de la força, no pot estar 

present a la universitat. Des del deganat continuarem emprant el diàleg amb tots els 

col·lectius implicats per tal de trobar una solució satisfactòria a aquestes situacions 

incomodes que no agraden ni beneficien a ningú, i us convido a que hi col·laborareu. 

 



La degana comença explicant que ha dividit el seu informe en sis grans blocs que aniran 

desglossant: 

1. Temes docents i acadèmics  

2. Estructura i Organització de la Facultat  

3. Política estratègica de Qualitat 

4. Infraestructures i Obres 

5. Informe activitats 

6. Altres notícies.  

 

Bloc 1: Temes docents i acadèmics. 

El primer punt correspon a l’afectació que té a la docència la situación de pandèmia. 

S’exposa la següent informació en referencia a les mesures preses al llarg del curs 

acadèmic. 

 

 



 

La degana agraeix la tasca a tots els col·lectius per tirar endavant en el moment del 

ciberatac. I recorda que les directrius sanitaries les decreta la unitat de salut. 

Tot seguit s’informa sobre les dades de matrícula tant de graus com de màsters fent-ne 

un bon balanç general. 

 



 

El màster de Paleobiologia i Registre fòssil no s’ha ofertat aquest any i que el de Sòls i 

Aigües no està coordinat pel centre. 

La degana recorda que el curs 20/21 va engegar el Grau en Ciències amb UAM i EC3M, i 

que pel curs 21/22 començaran tres noves titulacions: Grau en Ciència, tecnologia i 

humanitats (amb UAM i UC3M), Màster en Ciència i Tecnologia Quàntica (amb UB, UPC 

i ICFO), i el Màster Erasmus Mundus in “Interdisciplinary Mathematics”. 

Bloc 2: Estructura i Organització de la Facultat  

Tot seguit fa un repàs a les altes i baixes en les coordinacions de titulacions. I agreix 

especialmente la tasca feta a les persones que han realitzat tasques de coordinació fins 

ara. 



 

 

 

 

Bloc 3: Política estratègica de Qualitat 

La degana enceta el tercer bloc del seu informe explicant la política de qualitat del centre 

i com s’articula. Recorda que tota la documentació es troba a la web de la facultat. 



 

 

Tot seguit explica que el centre ha obtingut la Certificació del SGIQ i els temps en que 

s’hauran de dur a terme les accions de revisió i seguiment, que en alguns casos encara 

no es sap com seran. 

 

 
Pel que fa a millores de la qualitat docent destaca les guies de PDI i avaluació així com 

els cursos de formació fets i previstos: 

 



 
 

Una altra acció que es va engegar i segueix endavant és el programa de mentoratge 

entre iguals SENSEI. Aquest any es va produir l’atac informàtic enmig de la promoció. 

 
 

Des de la facultat es fa una convocatòria propia de projectes de foment de la qualitat 

docent en tres àmbits i que en aquest curs es van resoldre en les següents accions: 



 
 

Finalment recorda que la UAB convoca un premi a l’excel·lència docent i anima a 

presentar  candidatures. 

 
 

Bloc 4: Infraestructures i obres. 

En aquest bloc, la degana repassa les dades sobre inversió i infraestructures aportant la 

següent informació. 



 

 
Pel que fa a la convocatòria de la Facultat per equipament docent cofinançat amb els 

departaments, les actuacions aprovades són les que es detallen a continuació. 

 

 
 



Aquesta última convocatòria no se sap com será finalment a causa de la manca de dades 

sobre el pressupost pel ciberatac. 

  

Bloc 5: Informe d’activitats 

 

La degana informe que finalment s’han pogut reprendre activitats que s’han cancel·lat 

per la pandèmia o posposat i fa el següent resum. S’han reprès conferències: 

 

 
 

Pel que fa als actes del 50è aniversari que es van reprenent, la biblioteca va fer una 

exposició de la historia de la facultat, i també es va fer l’acte de graduació i una 

campanya a les xarxes per l’11F promocionant les stem conjuntament amb Biociències. 



 

 
 

Per acabar el seu informe la degana explica que el proper any están previstes dues juntes 

de facultat extraordinàries: una per aprovar si escau la revisió del reglament i una altra 

corresponent a l’elecció de nou degà/na. 

 

3.-Torn obert de paraules 

 

Arran de les intervencions en el torn de paraules s’aporten les següents informacions. 

 

L’estructura del professorat s’ha anat deteriorant en els darrers anys en que alguns 

departaments no han tingut incorporacions fixes en deu anys. Augmenta la càrrega 

docent del professorat i no es preveuen noves càtedres.  És difícil atreure talent a través 

de ERC si no es poden oferir incentius de promoció rápida. A més, les noves 

contractacions són en places precàries. Des d’un representant del professorat es 

demana acciosn polítiques i només la gestió diària. La degana explica que per prendre 

accions polítiques no només els degans i deganes són al consell de giovern, també el 

professorat i altres col·lectius tenen veu i vot. Exposa que hi ha un infra-finançament en 

el sistema actual i que part ve del fet d’aplicar la llei Wert de càrrecs sense tenir els 

recursos, com ja explicat el rector. Recorda que el pressupost prové de la Generalitat. 

Pel que fa a la promoció es preveu una quota de 25% de dones catedràtiques en les 

properes convocatòries, i que beneficiaris de beques com ERC o Beatriz de Galindo són 

contractats com a catedràtics laborals. 

 

La decisió de si un profesor està autoritzat o no a fer la docència virtual correspon al 

centre de salut i al sistema mèdic, en cap cas de la facultat. 



 

Un representant del professorat exposa que no està d’acord amb els bloquejos 

d’entrada a la facultat en diez de vaga, i descriu una situació de violència a la seva aula 

el dia de vaga entre manifestants i personal de seguretat. Tothom està d’acord en que 

totes les violències són denunciables.  

S’exposa una queixa pel fet que a les guires docents es demanin 15 minuts d’aula per a 

que els estudiants omplin les enquestes. Es recorda que històricament es feia així i que 

l’opinió dels estudiants és fonamental. 

 

S’explica que el doble grau d’Estadística i Sociologia no està considerat com a stem i que 

per tant les alumnes d’aquest doble grau no es poden presentar a premis en aquestes 

convocatòries, i que per tant, caldria corregir-ho. 

 

Un representant del sector C intervé en nom de l’assamblea d’estudiants. Exposa que 

s’han canviat les mesures respecte altres anys i que no es va reenviar un correu al 

professorat per aturar la docència. Denuncia que el centre romangui tancat fins les 8:45 

per evitar les seves protestes al centre. Considera que no s’entèn que es una vaga i el 

seu objectiu. També considera que les practiques de laboratoris es podrien 

reprogramar. A més, respecte a l’incident mencionat per un profesor, condemna la forçá 

desproporcionada amb que es va actuar. Explica que aquesta llei també afecta als 

professors. Demana obrir un espai de diàleg i reunions amb l’equip de deganat. Es queixa 

de la desaparició d’una aula d’estudi a C7. 

 

Durant les jornades de vagues d’estudiants, els col·lectius convocants bloquegen 

l’entrada nord. Aquesta entrada és vital pels plans d’evacuació i seguretat de les torres 

C7. 

 

La degana llegeix el missatge que es va rebre des de vicerectorat que en cap cas demana 

la suspensió de l’activitat acadèmica. Tot seguit condemna totes les violències. 

 

El proper curs es preveu que ja funcioni la nova sala grisa gràcies al cofinançament de la 

facultat i el departament de física. 

 

Els microones es mantindran a la zona de menjador, encara que es perdi un trosset 

d’aquesta zona per la construcción d’aules. 

 

En previsió d’una nova onada de COVID, des del centre ja s’ha demanat que s’informin 

de les mesures que caldrà prendre el més aviat posible. 

 

S’aixeca la sessió a les 14:45. 

 



Bellaterra (Cerdanyola del Vallès), a 17 de desembre de 2021. 

 

 

Secretària:      Vist i plau 

       Degana 

 

 

 

 

 

 

 

 


		2022-07-25T15:55:01+0200
	Natalia Castellana Vila - DNI 39354629L (TCAT)


		2022-07-26T11:56:16+0200
	Gemma Garcia Alonso - DNI X1668975A (TCAT)




